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Protokół nr 33/2017 
z posiedzenia Komisji Prawno-Administracyjnej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 28 listopada 2017 r. 

 
 
 

Posiedzenie Komisji Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło się 
w sali posiedzeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 
(pokój 229).  
 
Obecność członków komisji – według załączonej listy obecności. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1) Sabina Nowosielska – prezydent miasta, 
2) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta, 
3) Józef Muc – kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego, 
4) Joanna Mazurkiewicz – radca prawny. 
 
 
Ad 1-2. 
 
Otwarcia posiedzenia o godz. 15.15, stwierdzenia prawomocności obrad i powitania dokonał 
przewodniczący komisji Michał Nowak. 
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 4 członków 
komisji. Nieobecny był radny Andrzej Kopeć. 
Przewodniczący komisji Michał Nowak stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz 
że obrady Komisji Prawno-Administracyjnej są prawomocne. 
 
Przyjęcie porządku obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 32/2017 z dnia 24 października 2017 r. 
4. Zaopiniowanie wniosków o nadanie Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta 

Kędzierzyn-Koźle”. 
5. Zapoznanie się ze stanowiskiem Prezydenta Miasta dotyczącym projektów uchwał 

w sprawie:  
– zmian statutów osiedli utworzonych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle; 
– wyrażenia opinii dotyczącej ogłoszenia i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 
miasta Kędzierzyn-Koźle w przedmiocie wniosku mieszkańców osiedla Kuźniczka 
o włączenie obszaru osiedla Kuźniczka do obszaru osiedla Śródmieście 
(pismo Or. 152.35.2017 z dnia 13.11.2017 r.). 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej. 

7. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa przeciwpowodziowego i zaawansowania prac 
zabezpieczających, analiza planu zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta. 
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8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad. 
 
Komisja jednogłośnie przyjęła (4 głosy „za”) porządek obrad. 
 
 
Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 32/2017 z dnia 24 października 2017 r. 
 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie przyjęła (4 głosy ,,za”) protokół. 
 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie wniosków o nadanie Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-
Koźle”. 
 
1. 
Zaopiniowanie wniosku radnych o nadanie Tytułu Honorowego ,,Zasłużona dla Miasta 
Kędzierzyn-Koźle” Pani Danucie Staniś. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak powiedział, iż pani Danuta Staniś od wielu lat, 
wspólnie z mężem Zbigniewem, prowadzi Zespół Pieśni i Tańca „Komes”, zajmując się 
głównie choreografią zespołu. Michał Nowak poinformował, iż w zeszłym roku owy tytuł 
otrzymał mąż pani Danuty Staniś. 
 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała 
wniosek o nadanie Tytułu Honorowego ,,Zasłużona dla Miasta Kędzierzyn-Koźle” 
pani Danucie Staniś. 
 
2. 
Zaopiniowanie wniosku radnych o nadanie Tytułu Honorowego ,,Zasłużony dla Miasta 
Kędzierzyn-Koźle” Panu Radosławowi Trusiowi. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że w tym roku odbyła się 30 edycja 
Ogólnopolskiego Przeglądu Piosenki Turystycznej, Poezji Śpiewanej i Sztuk Różnych 
„Wrzosowisko”. Dodał, iż unikatowym pomysłem pana Radosława Trusia była „Herbatka 
pana Radka” – cykl spotkań kulturalnych łączących muzykę, poezję, plastykę, gawędę 
i opowieści podróżnicze. Był on również animatorem Młodzieżowego Klubu Turystycznego 
„Wrzos”, w ramach którego organizował liczne wycieczki. Był radnym miasta oraz 
przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej w kadencji 1990-94. 
Z wykształcenia jest lekarzem dermatologiem, natomiast poza swoją działalnością zawodową 
bardzo wiele zrobił dla kultury i życia społecznego naszego miasta. Mimo że pan Radosław 
Truś obecnie mieszka w innym mieście, jednakże co roku przyjeżdża do Kędzierzyna-Koźla, 
wchodząc w skład jury „Wrzosowiska”. 
 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała 
wniosek o nadanie Tytułu Honorowego ,,Zasłużony dla Miasta Kędzierzyn-Koźle” 
panu Radosławowi Trusiowi. 
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3. 
Zaopiniowanie wniosku mieszkańców o nadanie Tytułu Honorowego ,,Zasłużona dla Miasta 
Kędzierzyn-Koźle” Pani Marzannie Pogorzelskiej. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że pani Marzanna Pogorzelska była 
nauczycielką języka angielskiego w I Liceum Ogólnokształcącym im. Henryka Sienkiewicza 
w Kędzierzynie-Koźlu. Obecnie wykłada w Instytucie Nauk Pedagogicznych Uniwersytetu 
Opolskiego. Otrzymała kilka prestiżowych nagród, w tym o zasięgu europejskim 
i ogólnopolskim, jak Europejska Nagroda Tolerancji czy Nagroda im. Ireny Sendlerowej „Za 
naprawianie świata”. Jako nauczycielka I LO prowadziła szkolne koło Amnesty International, 
organizując razem ze swoimi uczniami liczne happeningi i mityngi na rzecz tolerancji, a także 
akcję pisania listów w obronie więźniów politycznych. Zainicjowała i wraz z uczniami 
zrealizowała unikatowy projekt historyczny dotyczący dawnej społeczności żydowskiej w 
Kędzierzynie-Koźlu „Przywróćmy pamięć”. Dodał, że pod wnioskiem podpisało się 
praktycznie całe grono pedagogiczne I LO.  
 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała 
wniosek o nadanie Tytułu Honorowego ,,Zasłużona dla Miasta Kędzierzyn-Koźle” 
pani Marzannie Pogorzelskiej. 
 
Przewodniczący komisji podziękował Pani Prezydent za obecność. 
 
 
Ad 5. 
Zapoznanie się ze stanowiskiem Prezydenta Miasta dotyczącym projektów uchwał w sprawie:  

– zmian statutów osiedli utworzonych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle; 
– wyrażenia opinii dotyczącej ogłoszenia i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 
miasta Kędzierzyn-Koźle w przedmiocie wniosku mieszkańców osiedla Kuźniczka 
o włączenie obszaru osiedla Kuźniczka do obszaru osiedla Śródmieście 
(pismo Or. 152.35.2017 z dnia 13.11.2017 r.). 
 

Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, iż do 15 grudnia urząd miasta będzie 
gotowy z wszystkimi uzgodnieniami, które mogą mieć znaczenie w dalszych pracach 
chociażby nad statutem osiedla Sławięcice. Na wniosek radnego Tomasza Schellera została 
złożona deklaracja o możliwości i chęci udziału w posiedzeniu rady osiedla Sławięcice 
poświęconemu zagadnieniu statutu osiedla Sławięcice. Jeżeli byłaby taka wola, może być to 
odrębne spotkanie robocze z udziałem wybranych członków zarządu czy rady osiedla 
Sławięcice. Skutkiem owych prac ma być projekt statutu osiedla tzw. mniejszego.  
Natomiast jeśli chodzi o kwestię techniczne związane z granicami i opisem tych granic 
zwrócił uwagę, iż urząd ma już gotowe, sprawdzone opisy. Co do niektórych błędów 
wskazanych na ostatnim posiedzeniu pojawił się problem formalny. Postulowany przez 
radnego Michała Nowaka sposób poprawy nazw ulic nie jest możliwy do wprowadzenia tylko 
przepisem statutu. Na przykład jest szereg uchwał z nazwami ulic zawierających słowo 
„ksiądz” w formie skróconej, pisane z dużej litery („Ks.”). Trzeba ustalić, czy np. z uchwałą 
wprowadzającą zmiany w statucie zrobić równolegle zmiany nazw ulic, czy ustalić jeszcze 
inny tryb wprowadzający owe zmiany. 
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Przewodniczący komisji Michał Nowak oświadczył, iż podtrzymuje swój sposób poprawy 
nazw ulic. Uchwały dotyczące księdza Droni, profesora Joncy są uchwałami nowymi, które 
trzeba poprawić. Poinformował, że w dokumentach i księgach wieczystych nazwy ulic pisane 
są wersalikami, więc nie trzeba ich będzie wymieniać przy tego typu korektach. Zwrócił 
uwagę, że czasami nazwy ulic są pisane skrótami lub pomijane są imiona. Przypomniał, że na 
początku lat 2000 wprowadzano masowe korekty i nie było wtedy problemu. Powiedział, iż w 
innych miastach wprowadzono zmiany nazw ulic jedną uchwałą. Kończąc dodał, iż 
przygotuje taką uchwałę.  
 
Katarzyna Dysarz odniosła się do wniosku mieszkańców Kuźniczka i zapytała, czy każdy 
mieszkaniec, który podpisał się pod wnioskiem dot. zmiany granic osiedla Kuźniczka, 
podpisał się również pod pismem wycofującym wniosek. 
 
Sekretarz miasta poinformował, iż Urząd Miasta starał się tej kwestii głęboko nie badać. 
Wniosek złożony pierwotnie, a potem wycofany był pilotowany przez przewodniczącą 
Zarządu Osiedla Kuźniczka. Gdyby chcieć rozkładać na czynniki pierwsze i żądać dowodów, 
czy te podpisy które zostały załączone do wniosku były podpisami składanymi w pełnej 
świadomości, to można by dojść do przesłania, iż trzeba powtórzyć całą procedurę. 
 
Tomasz Scheller podziękował sekretarzowi miasta za współpracę i poinformował, iż Rada 
Osiedla Sławięcice przygotuje projekt statutu osiedla tzw. mniejszego. 
 
Komisja zapoznała się oraz przyjęła do wiadomości stanowisko. 
 
 
Ad 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem 
uchwały budżetowej. 
 
Radca prawny Joanna Mazurkiewicz wyjaśniła, iż ww. projekt uchwały ma na celu usunięcie 
wątpliwości interpretacyjnych dotyczących trybu uchwalania uchwały budżetowej. W § 35 
ust. 1 Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle stanowi się, iż w procedurze głosowania nad 
projektem uchwały nie głosuje się tych wniosków zgłoszonych do projektu uchwały, które 
zostały w całości zaakceptowane przez podmiot składający projekt oraz autopoprawek do 
projektu uchwały, które to wnioski i autopoprawki uwzględnia się w projekcie uchwały 
poddanym procedurze głosowania. Natomiast zasada ta doznaje jednak ograniczenia przy 
uchwalaniu projektu uchwały budżetowej. Ewentualne propozycje poprawek powinny zostać 
sporządzone w postaci odrębnego dokumentu i powinny być przedmiotem odrębnego 
głosowania na sesji, na której uchwalany jest budżet i dopiero po ich przegłosowaniu winny 
znaleźć się w budżecie. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
Nieobecny przy głosowaniu był radny Andrzej Kopeć. 
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Ad 7. 
Informacja na temat stanu bezpieczeństwa przeciwpowodziowego i zaawansowania prac 
zabezpieczających, analiza planu zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że z radną Katarzyną Dysarz byli na 
konferencji powodziowej w Zakrzowie. Zapytał Józefa Muca, kierownika Wydziału 
Zarządzania Kryzysowego, czy mieszkańcy zostaną poinformowani, że może pojawić się 
powódź. 
 
Józef Muc poinformował, że trudno prognozować, co by było gdyby. Natomiast od 1997 r. 
zrobiono szereg inwestycji przy Odrze w Kędzierzynie-Koźlu. Została zakończona budowa 
wałów lewostronnych. Z prawej strony przy oczyszczalni ścieków jest zagrożenie 
przedostania się wody, jeżeli wał który w chwili obecnej jest projektowany nie zostanie 
zrobiony na czas. Lewa strona będzie bezpieczna, gdy gmina zbuduje wał Głubczycka-
Chrobrego. Technicznie gmina jest lepiej przygotowana, ponieważ ma odpowiednią sieć 
syren głośnomówiących do powiadomienia mieszkańców. Kierownik dodał, iż dnia 31 
października 2017 r. gmina złożyła do wojewody opolskiego wniosek o wydanie pozwolenia 
na realizację wału Głubczycka-Chrobrego. Wojewoda opolski do lutego powinien 
odpowiedzieć na wniosek. Poinformował również, iż zbiornik Racibórz może obniżyć wodę o 
metr.  
 
Michał Nowak zauważył, że można pomyśleć o ścieżkach rowerowych na wale. 
 
Komisja zapoznała się oraz przyjęła do wiadomości informację. 
 
 
Ad 8. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 12 grudnia 2017 r. o godz. 15.00. 

 
Ad 9. 
Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Michał Nowak podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji 
Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady 
o godz. 16.20. 

 
PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 

Michał Nowak 

 
Protokołowała Joanna Giet 


